
Referat Lokalbestyrelsesmøde 
 
Mandag den 1. maj kl. 9.00 i køkkenet på Fredenshjem 
 
Deltagere: bestyrelse og suppleanter 
 
Afbud: HW 
 
Pkt. 1 
Velkomst 
 
Alle klarer det sædvanlige 
Kommentarer 
Alt klappede perfekt 
 
 
Pkt. 2 
Referat af mødet den 3. april 
 
FL har frameldt MH og FL fra dialogmøde 10. maj i Fredericia 
Kommentarer 
MH undersøger om hun er frameldt 
 
Har endnu ikke hørt fra Dorthe Hallen vedr. samarbejde om mandefællesskaber, gætter på hun 
mangler svar fra Centerrådet. FL følger op hos Dorthe. 
Se pkt. 3. 
Beslutninger/kommentarer 
OK – Lidt snak om visionerne for Fredenshjem  
 
Har vi taget fat i mesterlæren ved køkkenmaskinerne til arrangementer 
Beslutninger/kommentarer 
Er opstartet – men skal fortsættes – Det er tovholdernes opgave 
 
 
Pkt. 3 
Siden sidst 
 
Landsbestyrelse informerer 
Værd at Vide kan nu fås online 
Modtagere hos os er bestyrelse, suppleanter, koordinatorer og nr.2 (kun i de tilfælde hvor de i 
listeværktøjet står som ledelse) 
Hvem vil spørge modtagerne, hvordan de fremad rettet ønsker at modtage ”Værd at Vide”, og give 
besked til Per Jakobi 
Beslutninger/kommentarer 
KE Skriver og ringer rundt og informerer Per Jakobi om resultatet 



 
Du skal ikke i dag have straffeattest for at arbejde i ældreplejen. Det vil Ældre Sagen gerne have 
gjort op med, for at give mere tryghed, men det vil jo så nok også betyde at de frivillige vi har, som 
kommer i private hjem, også skal levere en ren straffeattest 
Beslutninger/kommentarer 
Det er ikke nu – afventer ny Ældrelov 
 
ÆS ser gerne at lokale tilbud også rettes mod nogle af vores yngre medlemmer – I Brørup er vi godt 
på vej – vores 2 rabataftaler gælder alle medlemmer, Årsmøde er lagt uden for arbejdstid, 
søndagstræf er også en mulighed (vi skal nok tænke på repertoiret ) – mange af vores ture kræver 
jo ligefrem at man er fit. 
Beslutninger/kommentarer 
Vores til bud er OK – men vi skal konstant tænke de lidt yngre ind 
 
_______________ 
 
Fl gennemgår §18. Hvad er §18 – Hvad er kriterierne for at kunne søge – hvordan og hvornår kan vi 
søge – hvad sker der efter vi har søgt – hvordan laver du budgetopfølgning. 
Materiale vedhæftet 
Beslutninger/kommentarer 
FL gennemgik – meget få kommentarer 
 
FL gennemgår dele af referatet fra sidste KOU-møde. – Referatet vedhæftes 
Beslutninger/kommentarer 
Der blev fra nogle udtrykt en hvis glæde over at samarbejdet er blevet bedre 
 
Der er møde i Distriktet vedr. mandeaktiviteter den 24. maj – samme dag som NDI – Mødet falder 
jo fint i tråd med at Dorthe Hallen også gerne vil gøre noget for mandeaktiviteter på Fredenshjem, 
hvor hun ser os som deltagere sammen med Centerrådet (de har ikke meldt tilbage) 
Skal MH eller FL deltage i Distriktsmødet 
Beslutninger/kommentarer 
FL til melder sig 
 
Vil en af dem, der var med til søndagstræf med Kurt Leth – lave en pæn omtale og sende til ham. 
Han vil bruge det i sin markedsføring af sig selv som foredragsholder 
Hvem melder sig 
Beslutninger/kommentarer 
MH har skrevet en pæn omtale, og har fået tak fra Kurt 
 
MH og FL deltog i Årsmødet i Distriktet  
Dem der gerne ville vælges, blev valgt – og som noget nyt så man fremadrettet sidder for en 2årig 
periode, dvs. nogle i år kun blev valgt for 1. år. 
Der var lidt debat om valgmetoden, vores foreningskonsulent Karen Skou undersøger og får 
valgmetoden konkretiseret - Referat af indlæggene på mødet kan læses på Distriktets hjemmeside. 
Beslutninger/kommentarer 



Ingen revolutionære beslutninger – valgprocedure undersøges 
 
HW og FL deltager i Årsrapportmøde den 27. april – refereres på bestyrelsesmødet 
Beslutninger/kommentarer 
FL gennemgik kort – lidt interesse for sammenligningstal de 4 lokalafd. imelem 
 
FL var inviteret til dialogmøde mellem kommunens afd. Sundhed og sammenhold og 
patientforeningerne for at fortælle om hvordan vi skaffede frivillige til vores bestyrelse og 
aktiviteter – ÆS har udgivet et hæfte, som er udviklet sammen med Kolding. 
Er det noget I vil vide mere om – hæftet vedhæftes 
Beslutninger/kommentarer 
Materialet blev gennemset – ingen kommentarer 
 
 
Vi er inviteret til møde den 11. maj mellem Socialhumanitære foreninger og politikerne i udvalget 
for social og ældre – vi må stille med 3 personer – ud over mig – Hvem vil deltage 
Invitationen vedhæftes 
Beslutninger/kommentarer 
MH og KP deltager – hvad siger HW 
 
Vi har som det fremgår af KOU referat aftalt fælles retningslinjer for ledsagelse for de 4 
lokalafdelinger, så der specielt ikke for plejecentrene opstår tvivl 
Aftalen vedhæftes  
Beslutninger/kommentarer 
Aftalen blev begrundet med, at det specielt er vigtigt at reglerne er ens for alle plejecentre 
 
25. april har vi møde vedr. ”Glad Motion” mellem de demensansvarlige i lokalafd. Og KOU – som 
forberedelse til KOU’s møde med Gitte Fallentin 
FL og JEI deltager for KOU og MH og IP for Brørup – Dorthe Hallen har bedt om at være med på 
mødet 
Vi skal selvfølgelig evaluere indsatsen for det sidste år og komme med forslag til det fremadrettede 
bl.a. en mulighed for at benytte Fredenshjem. 
Og se om vi kan få styr på hvad der op og ned i et nyt initiativ med demenscafe på Fredenshjem 
Refereres på bestyrelsesmødet 
Beslutninger/kommentarer 
Der blev orienteret fra mødet, MH og IP holder møde med Dorthe hallen om det praktiske – 
ellers ikke mange kommentarer 
 
FL og Aase Juhl deltog som ÆS-repræsentanter i Datastuens Generalforsamling – FL referer på 
bestyrelsesmødet 
Beslutninger/kommentarer 
Sløjt møde – alle blev genvalgt – vedtægter og forretningsorden skal kraftig opdateres 
 
FL orienterer om smørrebrød til Brugsens generalforsamling – efter henvendelse fra 
brugsuddeleren, fandt vi 4 friske piger som hjalp med at lave smørrebrød. 



Beslutninger/kommentarer 
OK 
 
Skal vi have sommerfest for bestyrelse mm – hvor og hvornår 
Beslutninger/kommentarer 
Vi vil gerne feste hos HW lørdag de 1, juli 
  
 
Pkt. 4 
Økonomi 
 
Pga. det tidlige tidspunkt for HW ikke udsendt budgetopfølgning mm. inden mødet 
Beslutninger/kommentarer 
OK 
 
HW og FL har talt om, hvordan det kan være, at der stort set aldrig kommer spørgsmål til vores 
økonomi. Det er selvfølgelig en tillidserklæring til HW, men spørgsmål behøver jo ikke være kritiske 
men kan også være for at få noget uddybet 
Vi snakker altså en økonomi på en lille halv million, vi som bestyrelse står til regnskab for. 
I skal huske der findes ingen dumme spørgsmål -kun dumme svar 
Beslutninger/kommentarer 
Der blev en god og sund debat – alt kan ses fra forskellige vinkler – fuld tiltro til HW, derfor ingen 
spørgsmål, Men FL pointerede at HW ville sætte pris på spørgsmål, som viser et arrangement fra 
bestyrelsen.  
 
Regnskabsafdelingen har spurgt ind til nogen af vores fakturaer, HW har forklaret de pågældende 
bilag og FL har efterfølgende kommenteret på enkelte af dem. 
Korrespondancen sendes til bestyrelsen til orientering 
Beslutninger/kommentarer 
OK 
 
 
Pkt. 5 
Nyt fra bestyrelsen 
 
Som sædvanlig vil jeg gerne have indlæg som word-fil 
 
LJ 
Vil du give en info om ”Det Sker”, også de sidste skriverier 
Vedr. ”Det Sker” 
 
Områderedaktør Ewa Chylinski sender mig en mail 19. april kl. 18.38 
HASTER 



Da Dorte ikke vil have sit efternavn i bladet, har jeg fået pålagt fra Hovedredaktionen at finde en 
anden løsning. Kan jeg i stedet skrive Ældre Sagen Brørup og Dortes tlf. nr. eller indsætte 
formanden som kontaktperson. Jeg skal aflevere info i aften, så på forhånd tak. Mvh. Ewa 
 
Jeg kontakter FL, som skriver tilbage, at vi fremover bruger Ældre Sagen Brørup og det nye tlf. nr., 
dette er således givet videre til Ewa og som jeg kan se, allerede har rettet ind til det kommende 
blad. Jeg skal så lige have rettet resten af året ind og det har jeg gjort. 
Endvidere er der skåret kraftigt i anslag i det kommende blad fra 83.000 til 58.000. Der er også 
ændret i grupperingen af aktiviteter, skulle være opstillet alfabetisk og ligger ikke som de plejer. 
Beslutninger/kommentarer 
Der er tilsyneladende tale om en misforståelse  - DQ må gerne nævnes med efternavn 
 
Kan du lave en lille vejledning til hvordan vi finder info på vores hjemmeside – f.eks. referater af 
bestyrelsesmøder 
Beslutninger/kommentarer 
Info hjemmeside 
Ældre Sagen Brørup – Forside – Står som referater fra bestyrelsesmøder – tld.  Skulle man klikke 
på den lille firkant, men jeg har fjernet Covid 19, så er der plads i overskrifterne igen. 
Apple vejledning har jeg ikke hørt noget om, men jeg prøver at undersøge det. 
 
 
 
I frivilligportalens nyhedsbrev fremgår det at der er ledige pladser på Microsoft 365 møderne – vil 
du prøve om vi kan få Bernt med 
Er det korrekt at der ikke findes en vejledning, hvis man bruger Apple 
Beslutninger/kommentarer 
Vedr. Kursus Mikrosoft 365 har jeg skrevet til Per Jacobi i dag d. 24.4.2023, har fået svar at der er 
plads til Bernt, så han er tilmeldt og vi kører sammen alle 3. 
LJ under søger vedr apple 
 
KP 
Status på medlemmer. 
Beslutninger/kommentarer 
Vi er 1226 medlemmer – 1 mindre end sidst – der er 2 nye 
 
FL har bedt om at få bladpakken omadresseret til dig – det er OK 
Beslutninger/kommentarer 
Den bliver omadresseret  
 
KE 
Status på frivillige 
Beslutninger/kommentarer 
Vi er 140 frivillige 
 
Hvordan gik det med brochure i Brugsen 



Beslutninger/kommentarer 
Der var stor interesse 
 
FM 
Hvordan gik det med brochure i Brugsen 
Beslutninger/kommentarer 
Der var stor interesse 
 
Er der andre som har noget på hjerte 
Beslutninger/kommentarer 
 
 
Pkt. 6 
Nyt fra koordinatorer og kontaktpersoner 
Kom frem med fakta, oplevelser og fremtidsønsker 
KM 
Jeg har haft et møde den 25/4 2023, sammen med Birgitte Muurholm og flere af de frivillige 
Rickshawcyklister. 
Johnny Hansen – vil gerne cykle én gang om ugen 
Holger Kloster – vil gerne cykle én gang om ugen 
Niels Peter Pedersen – vil gene være afløser (på grund af arbejde, vil han gerne vente et par 
måneder) 
Christian Gammelgaard – vil gerne være afløser 
Poul Christiansen – vil gerne være afløser 
Hanne Welling – vil gerne være afløser 
Johnny Hansen og Holger Kloster har valgt at cykle sammen én gang om ugen. 
Birgit Fredslund og Gert Fredslund overvejer om de evt. vil cykle en eftermiddag hver 14. dag 
Hans Christoffersen, kan ikke cykle i år 
Knud Smidt er stoppet på grund af dårlig knæ 
Beslutninger/kommentarer 
KM kontakter Gert og Birgit – derfra tager vi stilling på næste møde 
 
MH 

Vågerne:  Har haft kvartalsmøde på Lundtoft 

Lidt diskussion om kørsel til møder. 
Beslutninger/kommentarer 

De kan få kørsel også til møder 

 

 

Glad Motion  

Møde på Fredenshjem den 25/4 vedr. ”Glad Motion” i de 4 lokalafdelinger. 

Jeg indkalder Dorthe Hallen, Ingrid Pedersen til samtale vedr. ”Glad Motion” i vores 

lokalafdeling. Vi skal have en snak om flytning af Glad Motion til Frdedenshjem. 
Beslutninger/kommentarer 



OK 

 

 

Demens 

Jeg har fået et tilbud på et foredrag af Petro Mielczarek 

Han vil fortælle om hvordan han ændrede sit liv, ved at ændre sin hjerne. 
Beslutninger/kommentarer 

Gemmes indtil en anden god gang 

 

 

Generationsmøder 

Sofie Munk er stoppet som læsetante p.g.a. flytning m.m. 

Jeg har takket Sofie for hendes indsats og hjælp. 
Beslutninger/kommentarer 

Ok 
 
 
 
 
7. Evaluering 
 
Søndag den 16. april - Thomas Kjellerup 
Beslutninger/kommentarer 
Lyden var for dårlig – vi må huske fremadrettet, at uanset kunstnernes ønske, skal live musik 
helst være i åbningen mellem de 2 stuer 
Blandede meninger om musikken 
 
Søndag den 30. april – Spis sammen 
HW taler med Dorthe Hallen om Musik på anlægget 
HW og LJ taler sammen om Playlister 
Beslutninger/kommentarer 
Det var det forkerte publikum til tapas 
Det er tovholderen der bestemmer hvad der skal åbnes af vin mm. 
Det er nok en god ide at lave en manual – når det ikke bare er kaffemøder 
Ved velkomst mm anbefales det at bruge anlægget – så hørehæmmede får mest muligt med 
Vi skal have et kort kursus vedr anlæg af Dorthe Hallen 
 
 
Pkt. 8 
Kommende arrangementer 
 
Status arrangementer med tilmelding  Tal 3/4  Nye tal 1/5 
10. maj  Syvårssøerne  25  26 
14. maj  Johnny Hansen 41 +31 selvkørende 45+65 



24. maj  NDI  40 fuldt hus 
18. juni  Frokostjazz  39  42 
28. juni  Cirkusrevy  57 fuldt hus* Alle har betalt 
20-21. september 2-dagestur  33**  39 
*Har alle betalt for turen til Cirkusrevyen – ellers skal de rykkes 
**Skal vi have et nyhedsbrev ud vedr. 2dages turen. sidste frist er 20 maj, så skal vi i samråd med 
Brørup busser beslutte, hvad vi gør – vil vi poste penge i turen 
Beslutninger/Kommentarer 
KE udsender nyhedsbrev vedr. 2 dages tur 
 
Onsdag den 10. maj – Syvårssøerne 
Tovholder FL 
Grillvogn FM 
Hjælpere IL, AMM, LJ 
Ingen annonce 
Lokalt nyhedsbrev KE 
Plakater FL/KM 
FL står for indkøb 
FL/IL går turen for check 
Beslutninger/kommentarer 
FL/KM plakater nu 
KE nyhedsbrev nu 
 
Søndag den 16. maj – Johnny Hansen i Holsted 
Tovholder Mary Ann og FL 
Økonomi HW 
Ingen annonce 
Lokalt Nyhedsbrev KE 
Plakater FL/KM 
Resten aftales på næste møde (efter KOU-møde) 
Vi vil gerne have synlig egen betalingsskranke 
FL, IL, HW kører selv 
FL byder velkommen 
DQ sender tilmeldingslister til FL og HW og melder deltagerantal ind til Mary Ann Pedersen, 
Holsted – tlf. står i program 
Beslutninger/kommentarer 
KM ophæng plakater 
KE nyhedsbrev 
 
Onsdag den 24. maj kl. 14.00 - NDI 
Tovholder KM 
Hjælper HCT – skal der mere hjælp? 
Besøget er udsolgt 40 personer 
Hvordan er det aftalt med kaffe og kage 
Ingen reklame 



Husk vingaver – 2 x 300 kr. 
Beslutninger/kommentarer 
FL køber vingaver 
 
Søndag den 4. juni – Enke på Harley 
Tovholder LJ 
Hjælpere BD, JF, IP, OP, EP- generelt spørgsmålstegn (Benny) 
FL gæt, 40 – 45 personer 
Ingen annonce 
KE Lokalt nyhedsbrev 
FL/KM Plakater 
Beslutninger/kommentarer 
Benny regnes med – ellers melder LJ ind 
 
Søndag den 18. juni – Frokostjazz 
Tovholder FL 
Hjælpere IL, KE, UW, LA, EA – yderligere vurderes 
Budget 80 personer 
Ingen annonce 
KE lokalt Nyhedsbrev 
FL/KM Plakater 
Beslutninger/kommentarer 
 
 
Pkt. 9 
Eventuelt 
 
Næste møde er mandag den 5. juni kl. 9.00 i køkkenet på Fredenshjem – afbud LJ 
FL har tilmelding fra 31. maj og en uge frem – FL får lister og tlf. overdragelse aftales nærmere 
 


